
Protokół Nr 21/20 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, które odbyło się 25 czerwca 2020 r., w godz. 10.00 – 12.40, w trybie obrad 

zdalnych.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone. Lista obecności 

stanowi  zał. nr 2. 

Obrady prowadził Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw 

Rodziny Waldemar Wrona. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli do realizacji następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie sprawozdań z wykonania planów finansowych za 2019 rok, sporządzonych 

przez samodzielne publiczne zakłady opieki zdrowotnej, dla których podmiotem 

tworzącym jest Województwo Świętokrzyskie. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania 

Statutu Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Św. Rafała w Czerwonej 

Górze.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Zespolonemu w Kielcach na wynajem pomieszczeń o łącznej powierzchni 

970,29 m², na okres jednego roku. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody Wojewódzkiemu 

Szpitalowi Zespolonemu w Kielcach na wydzierżawienie Uniwersytetowi Jana 

Kochanowskiego w Kielcach pomieszczeń po byłym Zakładzie Medycyny Sądowej w 

Kielcach, ul. Radiowa 7, o łącznej powierzchni 239,90 m2, na okres 3 lat. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stypendium przyznawanego przez 

Województwo Świętokrzyskie studentom kształcącym się na kierunku lekarskim. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej gminom z 

powiatów objętych testowaniem Modelu Kooperacji w ramach projektu pn. „Liderzy 

Kooperacji” z terenu województwa świętokrzyskiego. 



8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy 

Społecznej za rok 2019. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Marszałka Województwa Świętokrzyskiego umowy z Powiatem Starachowickim na 

realizację inwestycji obejmującej lata budżetowe 2020-2022, w ramach zadania 

pn.:„Dofinansowanie robót budowlanych w rozumieniu przepisów ustawy Prawo 

budowlane, dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami 

osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów.” 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/263/20 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie określenia 

zadań Samorządu Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 

2020 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

11. Przyjęcie informacji dotyczącej realizacji projektu ,,Informatyzacja Placówek 

Medycznych Województwa Świętokrzyskiego” (,,InPlaMed WŚ”), 

współfinansowanego w ramach RPOWŚ 2014-2020. 

12. Przyjęcie planu pracy Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny na II 

półrocze 2020 r. 

13. Sprawy różne. 

 

 

Materiały do pkt. 2,11,12 stanowią załączniki do akt Komisji, zaś projekty uchwał z pkt. 3-10 

są załącznikami do akt XXII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.    

 

 

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 2.                       

Radni otrzymali za pośrednictwem systemu eSesja informacje z wykonania planów 

finansowych samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których 

podmiotem tworzącym jest Województwo Świętokrzyskie, za I półrocze 2019 r. (zał. nr 3). 

 



Dane dotyczące wykonania planu finansowego Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii 

przedstawiła dyrektor jednostki, Beata Matulińska.  

 

Komisja przyjęła informację bez uwag. 

 

Wykonanie planu finansowego Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego omówił dyrektor 

Bartosz Stemplewski. 

Radny Grzegorz Gałuszka poprosił o przygotowanie: 

- informacji na temat wartości kapitału zakładowego, 

- informacji na temat wskaźników oraz analizy finansowej za 2019 rok (wskaźniki płynności, 

efektywności, zadłużenia z perspektywą do 2022 roku). 

Nadmienił, że interesują go informacje dotyczące wysokości kapitału zakładowego, aktywów  

i pasywów. Dodał, że raport wskaźnikowy i analiza wskaźników ekonomiczno-finansowych 

wynika z rozporządzenia Ministra Zdrowia i chciałby zobaczyć jaka jest perspektywa 

realizacji tych wskaźników, przede wszystkim chodzi o płynność. 

Dyrektor Bartosz Stemplewski zapewnił, że niniejsza informacja zostanie przygotowana. 

Przypomniał, że wszystkie analizy związane z programem naprawczym zostały przekazane. 

Nadmienił, że pomimo kryzysu wywołanego pandemią sytuacja szpitala nie uległa 

pogorszeniu w stosunku do roku ubiegłego, a największym obecnie problemem jest 

niepewność w kwestii sposobu rozliczania drugiego półrocza.  

Wicemarszałek Marek Bogusławski, przypomniał, że z powodu pandemii terminy składania 

sprawozdań zostały przesunięte o dwa miesiące i szpital skorzystał z tej możliwości.  

Głos zabrała radna Elżbieta Śreniawska, która podkreśliła, że informacje płynące z 

Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego są optymistyczne. Przypomniała, że obecne 

posiedzenie Komisji dotyczy danych za rok ubiegły.  

Innych uwag nie zgłoszono.   

Komisja przyjęła ww. sprawozdanie. 

 

Wykonanie planu finansowego Świętokrzyskiego Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej 

Górze omówił dyrektor placówki, Mariusz Gil.  

 

Komisja przyjęła ww. sprawozdanie bez uwag. 

 



Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego  

im. Św. Rafała w Czerwonej Górze omówiła zastępca dyrektora, Marzanna Bełtowska- 

Gołuch. 

 

Komisja przyjęła sprawozdanie bez uwag. 

 

Wykonanie planu finansowego Świętokrzyskiego Centrum Onkologii omówiła główna 

księgowa, Agnieszka Syska. 

Komisja przyjęła sprawozdanie bez uwag. 

 

Wykonanie planu finansowego Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Kielcach 

omówiła dyrektor placówki, Anna Mikołajczyk. 

 

Komisja przyjęła sprawozdanie bez uwag. 

 

Informację z wykonania planu finansowego Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa 

Medycznego i Transportu Sanitarnego przedstawiła dyrektor jednostki, Marta Solnica. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka zapytał czy jednostka posiada wystarczającą ilość sprzętu  

i zasobów ludzkich aby przeznaczyć dodatkową karetkę na cele związane z epidemią,  

tj. pobieranie wymazów od osób z podejrzeniem Covid-19. Dodał, że prośba związana jest  

z informacjami o przedłużających się procedurach diagnozowania chorych związanych  

z ogniskiem epidemicznym, które wystąpiło w Kielcach.  

 

Dyrektor Marta Solnica wyjaśniła, że sytuacja jest zmienna, a liczba karetek 

przeznaczanych na ten cel począwszy od 16 marca wacha się od 2 do 5. Podkreśliła, że 

wszystko zależało od wysokości środków finansowych, które posiadał Wojewoda 

Świętokrzyski. Dodała, że jednostka jest gotowa do zwiększenia ilości karetek, do 

rozwiązania pozostaje jedynie kwestia finansów.   

 

Radny Piotr Żołądek, podziękował dyrektorom jednostek za sprawne działania. Wyraził 

zaniepokojenie z powodu przypadków niewykonania zakontraktowanych środków.  

 



Wicemarszałek Marek Bogusławski wyjaśnił, że sytuacja finansowa placówek medycznych 

jest na bieżąco monitorowana. Dodał również, że jest w stałym kontakcie z dyrektorem 

Narodowego Funduszu Zdrowia w Kielcach oraz Wojewodą Świętokrzyskim i zapewnił,  

że wszyscy pracują nad tym, żeby szpitale nie ucierpiały z powodu zaistniałej sytuacji.  

 

Radny Piotr Żołądek zasugerował, aby przygotować (np. w formie stanowiska Sejmiku) 

propozycje postępowania dla Narodowego Funduszu Zdrowia w przypadku wystąpienia  

w szpitalach zagrożenia wydatkowania środków zakontraktowanych. Dodał, że w takiej 

sytuacji nie powinno dochodzić do  uszczuplania możliwości finansowych jednostek. 

 

Przewodniczący Komisji Waldemar Wrona przypomniał, że obecnie toczą się rozmowy 

między Związkiem Województw a Ministerstwem Zdrowia na temat wypracowania 

rozwiązań, które będą korzystne dla jednostek służby zdrowia.   

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła ww. sprawozdanie.  

 

Ad 3. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Wojewódzkiego 

Szpitala Specjalistycznego im. Św. Rafała w Czerwonej Górze przedstawiła Dyrektor 

Departamentu Ochrony Zdrowia, Bogumiła Niziołek. 

 

Uwag nie zgłoszono.   

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia Nr 53/20 stanowi zał. nr 4. 

 

 

Ad 4.   

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia, Bogumiła Niziołek omówiła projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody Wojewódzkiemu Szpitalowi Zespolonemu w Kielcach na 

wynajem pomieszczeń o łącznej powierzchni 970,29 m², na okres jednego roku. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka zapytał jaki jest koszt wynajęcia jednego metra. 



Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia, Bogumiła Niziołek wyjaśniła, że jest to kwota  

w wysokości około 360 zł za metr kwadratowy.  

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia Nr 54/20 stanowi zał. nr 5. 

 

Ad 5. 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia, Bogumiła Niziołek omówiła projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody Wojewódzkiemu Szpitalowi Zespolonemu w Kielcach na 

wydzierżawienie Uniwersytetowi Jana Kochanowskiego w Kielcach pomieszczeń po byłym 

Zakładzie Medycyny Sądowej w Kielcach, ul. Radiowa 7, o łącznej powierzchni 239,90 m2, 

na okres 3 lat. 

 

Głos Zabrał radny Grzegorz Gałuszka. Zwrócił uwagę, że mamy do czynienia  

z wydzierżawieniem w trybie bezprzetargowym, a Uniwersytet będzie tam prowadził 

działalność komercyjną. W zawiązku z tym podkreślił, że należałoby zastanowić się nad 

podaną stawką i porównać z innymi kwotami pobieranymi z tytułu dzierżawy. Dodał również, 

że w takim przypadku lepszym rozwiązaniem byłby tryb przetargowy.  

 

Szczegółowych wyjaśnień udzieliła dyrektor Bogumiła Niziołek. Zaznaczyła, że 

pomieszczenia będą służyły do realizacji zajęć dla studentów Collegium Medicum, a cena 

wynika z propozycji przygotowanej przez Wojewódzki Szpital Zespolony.   

 

W dalszej dyskusji, udział wzięli: radny Grzegorz Gałuszka, dyrektor Departamentu 

Ochrony Zdrowia Bogumiła Niziołek i dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego  

Bartosz Stemplewski. Rozmawiano o regulacjach dotyczących ustalania stawek za wynajem 

pomieszczeń.  

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przy 6 głosach ,,za” i 2 

,,wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia Nr 55/20 

stanowi zał. nr 6. 

 

 

 



Ad 6.  

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia, Bogumiła Niziołek zreferowała projekt 

uchwały w sprawie stypendium przyznawanego przez Województwo Świętokrzyskie 

studentom kształcącym się na kierunku lekarskim. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka zaproponował, aby do projektu uchwały wprowadzić zapis 

dotyczący zabezpieczenia umowy w postaci weksla.  

 

W dyskusji udział wzięli: Wicemarszałek Województwa Marek Bogusławski, 

Przewodniczący Komisji Waldemar Wrona, radny Grzegorz Gałuszka oraz Dyrektor 

Departamentu Ochrony Zdrowia Bogumiła Niziołek.  

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przy 5 głosach ,,za” i 2 ,,przeciw” 

przyjęła zgłoszoną poprawkę. 

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przy 7 głosach ,,za”  

i 1 ,,wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z poprawką. 

Opinia Nr 56/20 stanowi zał. nr 7. 

 

Ad 7. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej gminom z powiatów objętych 

testowaniem Modelu Kooperacji w ramach projektu pn. „Liderzy Kooperacji” z terenu 

województwa świętokrzyskiego omówił zastępca dyrektora Regionalnego Ośrodka 

Polityki Społecznej – Arkadiusz Ślipikowski. 

 

W dyskusji udział wzięli radni: Elżbieta Śreniawska, Grzegorz Gałuszka, Piotr Żołądek 

oraz wicedyrektor Arkadiusz Ślipikowski. Radni podkreślili, że równy podział środków jest 

niewłaściwym rozwiązaniem, ponieważ liczba podopiecznych w poszczególnych gminach 

jest zróżnicowana.  

 

Radny Grzegorz Gałuszka poprosił o przygotowanie pisemnej informacji na temat 

organizacji objętych pomocą rzeczową, a także liczby osób które uzyskały wsparcie w postaci 

świadczeń pieniężnych i niepieniężnych z zakresu pomocy społecznej.  

 



Wyjaśnień udzielił wicedyrektor Arkadiusz Ślipikowski. Odpowiedź na piśmie stanowi  

zał. nr 8.     

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przy 5 głosach ,,za”  

i 4 ,,wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia Nr 57/20 

stanowi zał. nr 9. 

 

Głos zabrała Renata Janik – Wicemarszałek Województwa, która uzupełniła informacje na 

temat projektu ,,Liderzy Kooperacji” oraz sposobu podziału środków. 

 

Ad 8.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2019 

przedstawił wicedyrektor ROPS Arkadiusz Ślipikowski.  

 

Radny Grzegorz Gałuszka poprosił o informacje na temat działań podjętych przez ROPS  

w zakresie mieszkań socjalnych oraz żłobków i oddziałów żłobkowych. 

Odpowiedź na piśmie stanowi załącznik nr 10.   

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przy 6 głosach ,,za” i 2 

,,wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Opinia Nr 58/20 stanowi zał. nr 11. 

 

Ad 9. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka Województwa 

Świętokrzyskiego umowy z Powiatem Starachowickim na realizację inwestycji obejmującej 

lata budżetowe 2020-2022, w ramach zadania pn.:„Dofinansowanie robót budowlanych  

w rozumieniu przepisów ustawy Prawo budowlane, dotyczących obiektów służących 

rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych 

obiektów” zreferował wicedyrektor ROPS Arkadiusz Ślipikowski. 

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przy 4 głosach ,,za” i 2 

,,wstrzymujących się” jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia 

Nr 59/20 stanowi zał. nr 12. 

 



Ad 10.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/263/20 Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie określenia zadań Samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2020 r. ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych omówił wicedyrektor 

ROPS Arkadiusz Ślipikowski. 

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przy 4 głosach ,,za” i 2 

,,wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia Nr 60/20 

stanowi zał. nr 13. 

 

Ad 11.  

Informację dotyczącą realizacji projektu ,,Informatyzacja Placówek Medycznych 

Województwa Świętokrzyskiego” (,,InPlaMed WŚ”), współfinansowanego w ramach 

RPOWŚ 2014-2020 przedstawił dyrektor departamentu IT – Robert Janus.   

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny przyjęła ww. informację.  

 

Ad 12.  

 

Uwag do planu pracy Komisji nie zgłoszono.  

 

Głos zabrał radny Piotr Żołądek, który zauważył, że wypowiedź uzupełniająca do punku 7. 

pojawiła się po głosowaniu. Zaapelował, aby wszelkie wątpliwości dotyczące materiałów  

i projektów uchwał wyjaśniać wcześniej tj. podczas dyskusji. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że podczas dyskusji wystąpiły problemy techniczne 

i nie wszyscy mogli zabrać głos w odpowiednim czasie.    

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny jednogłośnie przyjęła plan pracy na II 

półrocze 2020 r. (zał. nr 14). 

 

Ad 13.  

W sprawach różnych głos zabrali: radny Grzegorz Gałuszka, Wicemarszałek 

Województwa Marek Bogusławski, dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia 



Bogumiła Niziołek. Rozmawiano na temat możliwości uruchomienia w województwie 

dodatkowej karetki przeznaczonej do pobierania wymazów od osób z podejrzeniem Covid-19.    

 

Innych spraw nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie.  

 

                                         

                                                   Przewodniczący Komisji 

              Waldemar Wrona  

Protokół sporządziła:  

  Maria Ganczarek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


